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 با پیشنهاد 
فدراسیون جهانی

 پایان هافبک سابق چلسی 
در استقلال

 واکنش دختر پرتابگر چکش 
بعد از رکوردشکنی

 آشتی حسینی و رضاییان 
با برگزاری یک نشست به موقع

یادبود فاجعه تلخ ساختمان 
پلاسکو در گفت وگو با حاج ملک

تش نشانی کمک کرد   آ
تا داور بهتری باشم

 دعوت از الناز رکابی به 
المپیک جوانان ۲۰۲۶

کاکوتا با آبی ها 
خداحافظی می کند

عرب رستمی: مزد تلاش 
و صبرم را گرفتم

نظری: مسئولیت بزرگان 
تیم سنگین است
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 وعده جدید مدیران: قبل از بازی با ذوب آهن
سرمربی معرفی می شود

 سرگیجـــه 
در پرسپولیس!
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با وجود تذکر کمیته اخلاق، همچنان خبری از نظارت نیست

 مانور دلال های غیرمجاز 
جلوی چشم فدراسیون

نمایندگان ایران همچنان فرصت تغییر لیست آسیایی را دارند

 1۰ بهمن آخرین فرصت 
قرمز و آبی برای لیگ نخبگان

از شایعه استعفای عضو 
هیأت مدیره تا ابقای درویش

خبری از تغییر 
در پرسپولیس 

نیست!

نوبت رسیدگی فرا رسید

چهارشنبه جلسه 
استیناف پرونده 

بیرانوند

تومان     10000 قیمت:      7749 شماره  هشتم    و  بیست  سال     1446 رجب   19   1403 بهمن   1 دوشنبه   

سلام دوباره به شناسنامه فوتبال ایرانسلام دوباره به شناسنامه فوتبال ایران

موسیمانه و استقلال حق اشتباه ندارندموسیمانه و استقلال حق اشتباه ندارند

بازگشت به خانهبازگشت به خانه
استقلال-شمس آذر

15:30

امروز اولین تجربه من در ورزشگاه آزادی است

موسیمانه: من تشخیص می دهم موسیمانه: من تشخیص می دهم 
بازیکنان چند روز استراحت کنندبازیکنان چند روز استراحت کنند

مجموعه ای از بازیکنان  بااستعداد دارم

 رحمتی:  با کمک جوان ها  رحمتی:  با کمک جوان ها 
در لیگ برتر می مانیمدر لیگ برتر می مانیم
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چه تضمینی برای حفظ ورزشگاه آزادی وجود دارد؟
ورزشـــگاه آزادی بعـــد از ماه ها تلاش به صورت نصـــف و نیمه آماده 
برگـــزاری مســـابقات لیگ برتر شـــده اســـت. اگرچه بخـــش دیگر 
ورزشـــگاه در حـــال ترمیـــم اســـت و بهره بـــرداری از قســـمت های 
در دســـت تعمیـــر نیز ماه هـــا زمان می بـــرد اما ورزشـــگاه آزادی آن 
قدر عظیم اســـت کـــه می توان بـــا نیمـــی ازظرفیت هـــای موجود 
نیـــز بازی های لیـــگ برتـــر را در آن برگـــزار کرد تا لااقل اســـتقلال 
و پرســـپولیس مجبور نباشـــند در ورزشـــگاه شـــهدای شهر قدس 

به میـــدان بروند.
آنچه ســـبب شـــد در این هفـــت ماه اخیـــر دو تیم بـــزرگ پایتخت 
نتوانند از ورزشگاه بزرگ آزادی اســـتفاده کنند، مدیریت نامناسب 
در ترمیـــم تدریجـــی نقاط آســـیب دیده اســـت وگرنـــه چنانچه در 
تعطیلی هایی که تا شـــروع لیگ جدید در ســـال های گذشته ایجاد 
می شد، مسئولان مربوطه اقداماتی را در راستای بازسازی ورزشگاه 
انجـــام می دادند، هیـــچ گاه این حجم از خرابی ها بـــه بار نمی آمد.
در کنـــار ایـــن مســـأله مهـــم، مدیریـــت نامناســـب در اختصاص 
صندلـــی بـــه تماشـــاگران نیز مزیـــد برعلت شـــده تا بارها شـــاهد 
تخریب محل نشســـتن تماشاگران باشـــیم. گرچه چنین رفتاری 
بـــا مســـائل فرهنگـــی و اخلاقی نیـــز ارتبـــاط مســـتقیم دارد اما در 
سال های گذشـــته هیچ گاه اقدامی در راستای حفظ صندلی های 
ورزشـــگاه کـــه بـــا بودجـــه بیت المـــال ســـاخته می شـــود نشـــد و 
ســـوء مدیریت ســـبب گردید برخی افـــراد ســـودجو از فرصت های 
پدیـــده آمـــده بـــه بدترین شـــکل بهـــره گرفتـــه و بـــدون اینکه در 
مقابـــل اقـــدام خـــود پاســـخگو باشـــند، صندلی های ورزشـــگاه را 

تخریـــب کنند.
یکـــی از اصلی تریـــن راه هـــا بـــرای جلوگیـــری از چنیـــن رفتـــاری 
اختصاص شـــماره صندلی به کد ملی اســـت و درحالی که سال ها 
است به متولیان برگزاری مســـابقات لیگ برتر تذکر داده می شود 
که ســـاز و کار فروش بلیت را تغییر دهند اما هیچ گوش شـــنوایی 

نیســـت و روال فروش بلیت تغییری با گذشـــته نکرده اســـت.
این وضعیت بیم تخریب دوباره از ســـوی تماشاگرنماها را افزایش 
می دهـــد و در حالـــی کـــه هزینـــه قابـــل توجهـــی برای بازســـازی 
ورزشـــگاه آزادی شـــده، همچنان این تهدید بزرگ وجـــود دارد که 
برخی تماشـــاگران در مواقعی که نســـبت به اتفاقات درون میدان 
معترضند، اقدام به شکســـتن صندلی ها کـــرده و هیچ کس را نیز 

جلودار خـــود نبینند.
در چنین شـــرایطی که ورزشگاه آزادی سر و شـــکل مطلوب تری به 
خـــود گرفته و صندلی گذاری های جدید انجام شـــده، لازم اســـت 
کـــه متولیان برگـــزاری مســـابقات صندلی ها را براســـاس کد ملی 
بـــه تماشـــاگران تعلق دهنـــد تا احتمـــال تخریب محل نشســـتن 

هـــواداران تیم ها با ایـــن حربه به حداقل برســـد.
درکنـــار آن آموزش هـــای فرهنگـــی )نصـــب بنرهـــای آموزشـــی( و 
اقدامـــات بازدارنده ای همچـــون تعبیه دوربین هـــای چهره زن نیز 
می توانـــد به متولیـــان برگـــزاری کمک کند تـــا این ورزشـــگاه زیبا 
اما پیر را محافظـــت کرده و مانع از تخریب های اینچنینی شـــوند.
هـــر چند که پایتخت نیاز دارد که به مانند ورزشـــگاه آزادی دســـت 
کـــم دو مجموعـــه دیگـــر نیـــز در دل خود داشـــته باشـــد اما چون 
هیـــچ حرکت مثبتی در این راســـتا انجام نمی شـــود، بنابراین لازم 
اســـت کـــه متولیان و مســـئولان مربوطه با حساســـیت بیشـــتری 
به موضـــوع حفظ ورزشـــگاه آزادی بـــه خصوص صندلی هـــا که در 
زیبابی ظاهری آن بسیار اثربخش اســـت، بنگرند و مانع از ویرانی 

دوباره صندلی ها شـــوند.

خبر سرمقاله

جهانبخش ۹۰ دقیقه در میدان ماند

هیرنفین روی دور شکست
در یکی از حســـاس ترین مســـابقات هفته نوزدهم رقابت های 
اردیویســـه هلنـــد، تیـــم هیرنفین کـــه علیرضـــا جهانبخش را 
در ترکیـــب خود داشـــت میزبـــان آژاکس بـــالای جدولی بود. 
جهانبخـــش که پیـــش  از ایـــن با پیراهـــن تیم هـــای نایمخن 
و آلکمـــار دروازه آژاکس را بـــاز کرده بود، در روز شکســـت دو 
بر صفـــر تیمش مقابل آژاکـــس، ۹۰ دقیقـــه در ترکیب تیمش 
حاضـــر بود. جهانبخـــش در این مســـابقه بیشـــترین پیروزی 
در نبردهـــا و بیشـــترین شکســـت در نبردهـــا بیـــن بازیکنان 
حاضـــر در زمین را ثبـــت کرد تا یکـــی از فعال تریـــن بازیکنان 
تیمش لقب بگیـــرد و بازی برای او، بـــا کارت زرد در دقیقه ۸۷ 
بـــه پایان برســـد. هیرنفین کـــه در میانه هفتـــه از جام حذفی 
هلنـــد حذف شـــده بود، بـــا ۲۴ امتیـــاز در رتبه دهـــم جدول 

لیـــگ برتر هلند قـــرار دارد.

  دعوت از الناز رکابی 
به المپیک جوانان ۲۰۲۶

با پیشـــنهاد فدراســـیون جهانـــی صعود های ورزشـــی و تأیید 
رئیـــس کمیتـــه بین المللـــی المپیـــک، الناز رکابـــی به عنوان 
ورزشـــکار نمونه در بازی هـــای المپیک جوانان داکار شـــرکت 
می کنـــد. الناز رکابی ملی پوش رشـــته صخره  نـــوردی ایران به 
همراه رئیس فدراســـیون جهانی صعودهای ورزشـــی به دیدار 
توماس بـــاخ رئیس کمیتـــه بین المللی المپیـــک رفت که در 
این دیدار با پیشـــنهاد مارکو اســـکولاریس رئیس فدراســـیون 
 athlete به عنوان ورزشـــکار نمونـــه ،IOC جهانـــی و تأییـــد
role model در بازی هـــای المپیـــک جوانان داکار شـــرکت 
می کند. رکابی در برنامه ها و نشســـت های برنامه ریزی شـــده 
با جوانان شـــرکت کننده در بازی هـــای المپیک جوانان دیدار 

و گفت و گـــو خواهد کرد.

سهام پرسپولیس سرانجام به سود رسید 
باشـــگاه پرســـپولیس در سومین ســـال عرضه ســـهام خود در 
بورس، ســـرانجام به ســـودآوری رســـید. آنها از خـــرداد تا پایان 
آذر ۳۸۳میلیـــارد درآمدزایـــی عملیاتی کردنـــد و این در حالی 
اســـت که ۳۱۷ میلیارد هزینه داشـــتند تا به ایـــن ترتیب مابقی 
مبلغ جزو ســـود باشـــگاه محاســـبه شـــود. البته این عدد سود 
ناخالص باشگاه پرسپولیس اســـت و با کسر هزینه های دیگر، 
مقدار ســـود خالص این باشـــگاه بـــه حدود ۵۰ میلیـــارد تومان 
می رســـد که با تقســـیم بر تعداد ســـهامداران، ســـود ۴۶ ریالی 
را برای هر ســـهم نشـــان می دهد کـــه برای اولین بـــار در تاریخ 
باشـــگاه پرسپولیس حاصل شده اســـت. علت اصلی افزایش 
غ از قـــرارداد با چهار  درآمـــد عملیاتی باشـــگاه پرســـپولیس فار
اسپانســـر، فـــروش عبدالکریـــم حســـن اســـت کـــه درآمدی 
معـــادل ۱۰۰میلیـــارد تومان را بـــه خزانه پرســـپولیس واریز کرد 
وگرنه پرســـپولیس حالا در ضرر ۵۰میلیارد تومانی قرار داشت.

به عبارتی همچنان درآمدهای اسپانســـری پرســـپولیس کفاف 
هزینه هـــای این باشـــگاه را نمی دهد و آنها بـــرای برطرف  کردن 
ناتـــرازی، ملزم به فـــروش بازیکنان خود خواهنـــد بود یا اینکه 

باید به زیان انباشـــته خـــود اضافه کنند.

نشســـت کارشناسی فدراســـیون ورزش های 
شمشـــیربازی،  و  توان یابـــان  و  جانبـــازان 
و  آســـیایی  بازی هـــای  در  شـــرکت  جهـــت 
پاراآسیایی ۲۰۲۶ ناگویا، روز یکشنبه، ۳۰ دی 
مـــاه با حضور احمـــد دنیامالـــی، وزیر ورزش 
و جوانـــان در محـــل ایـــن وزارتخانـــه برگزار 
شـــد. احمـــد دنیامالـــی با اشـــاره بـــه حضور 
کاروان پاراآســـیایی کشـــورمان در بازی های 
پاراآســـیایی ۲۰۲۶ گفـــت: »به لحـــاظ تأمین 
منابع مالی تا آنجا که بتوانیم از ورزشـــکاران 
توان یـــاب و معلـــول حمایـــت می کنیـــم تـــا 
فدراســـیون دغدغه ای از این بابت نداشـــته 

نباشـــد. در مقابل ما نیز ایـــن انتظار را داریم 
کـــه بهره وری این ورزشـــکاران در رویدادهای 
پیش رو نیـــز ارتقا پیدا کند. مســـیر موفقیت 
کاروان ورزش ایران در بازی های پاراآســـیایی 
۲۰۲۶ ناگویا از بازی های کشـــورهای اسلامی 
ریـــاض و بازی هـــای جوانان آســـیا می گذرد. 
فدراســـیون  کـــه  داریـــم  توقـــع  بنابرایـــن 
جانبـــازان و توان یابـــان، گام اول را محکـــم 

بردارد.«
 وزیـــر ورزش و جوانـــان بـــا تأکیـــد بـــه اینکه 
تیم های ملـــی رشـــته های پارالمپیکـــی نیاز 
جـــدی بـــه جوانگرایـــی دارنـــد، ادامـــه داد: 

»نتایجـــی کـــه کاروان ورزش پاراآســـیایی و 
پارالمپیکـــی ما در بازی های اخیر به دســـت 
آورده، نشـــان می دهـــد کـــه بایـــد حتمـــاً در 
رشـــته هایی کـــه ظرفیت مـــدال آوری خوبی 
داریـــم، پوســـت اندازی کنیـــم. بـــه هر حال 
پتانســـیل ورزشکاران ما در رشـــته های شنا، 
دوومیدانـــی و وزنه بـــرداری بالا اســـت و باید 
ســـعی کنیم تا بازی هـــای پارالمپیـــک آینده 

این حرکـــت اتفـــاق بیفتد.«
بخش دوم این نشســـت کارشناسی، بررسی 
رشـــته شمشـــیربازی در ســـه اســـلحه سابر، 
اپـــه و فلـــوره مـــردان و زنـــان ایـــران جهـــت 

حضـــور در بازی های آســـیایی ناگویا و ســـایر 
رویدادهـــای پیش رو بـــود. دنیامالـــی درباره 
شمشـــیربازی گفـــت: »مهم تریـــن کاری که 
فدراســـیون شمشـــیربازی بایـــد در اولویت 
 قـــرار دهـــد، نوشـــتن یـــک برنامـــه مـــدون
 ۱۰ ســـاله تا بازی های المپیک ٢٠٣۶ است که 
انتظار دارم در یک ســـال آینـــده این برنامه با 
تشـــکیل تیمی قوی آماده شود. شمشیربازی 
نیـــاز به یـــک برنامـــه جامـــع دارد و باید یک 
کار پایه ای را شـــروع کند. شمشـــیربازی باید 
قـــرار  در فهرســـت رشـــته های پرجمعیـــت 

بگیرد.«

دنیامالی: ورزش توان یابان به جوانگرایی نیاز دارد

شمشیربازی برنامه جامع می خواهد

 در ادامـــه رقابت هـــای هفته بیســـت و یکم 
لیگ برتـــر انگلیس، منچســـتریونایتد پس 
از پیروزی روز پنجشنبه مقابل ساوتهمپتون 
میزبـــان برایتـــون در ورزشـــگاه اولدترافورد 
بود. بـــازی در همان دقیقه ۵، بـــا گل یاکوبا 
مینته بـــرای برایتون آغاز شـــد تا شـــیاطین 
ســـرخ در شـــرایط نابســـامانی بـــازی را آغاز 
کننـــد.  در ادامـــه بـــازی، شـــاگردان آموریم 
عملکـــرد بهتـــری داشـــتند و نیمـــه اول بـــا 

پنالتـــی برونو فرنانـــدز، با نتیجه تســـاوی به 
پایان رســـید اما در نیمـــه دوم، این برایتون 
بود که توانســـت بـــه خوبـــی از فرصت های 
خود اســـتفاده کند.  پس از گلزنی میتومای 
ژاپنـــی در دقیقـــه ۶۰، جورجینیـــو روتـــر در 
دقیقـــه ۷۶ روی اشـــتباه مهلک آنـــدره اونانا 
گل ســـوم را بـــه ثمر رســـاند تـــا یونایتد برای 
ســـومین ســـال متوالـــی در خانـــه مغلـــوب 
برایتـــون شـــود. بـــا ایـــن نتیجـــه، یونایتـــد 

۲۶ امتیـــازی مانـــد و در رده ســـیزدهم قـــرار 
گرفت.  اوضـــاع تاتنهام اما بهتـــر از یونایتد 
نیســـت؛ شـــاگردان آنـــژه پوســـتکوغلو در 
ادامـــه نتایـــج ضعیف خـــود، در نیمـــه اول 
تقابـــل بـــا اورتـــون بـــا ســـه گل از ایـــن تیم 
عقـــب افتادند تـــا جبـــران دو گل در دقایق 
پایانـــی، مانـــع دوازدهمین شکســـت فصل 
تاتنهـــام و اولیـــن بـــرد دیویـــد مویـــس در 
بازگشت به گودیســـون پارک نشود.  تاتنهام 

بـــا ۲۴ امتیـــاز، در جایـــگاه پانزدهـــم قـــرار 
گرفتـــه و حتی نســـبت به منچســـتریونایتد 
بحران زده، شـــرایط بدتـــری در جدول دارد. 
در دیگـــر مســـابقه روز گذشـــته، ناتینگهام 
فارســـت پدیـــده این فصـــل لیـــگ انگلیس 
توانســـت سه بر دو ســـاوتهمپتون قعرنشین 
 را شکســـت دهـــد تـــا هم امتیـــاز با آرســـنال
 ۴۴ امتیـــازی و بـــه دلیل تفاضـــل گل بهتر، 
جایـــگاه خـــود را در رده ســـوم تثبیت کند.

فصل کابوس وار تمامی ندارد

مسابقه یونایتد و تاتنهام در شکست

حمیدرضا عرب

روزنامهنگار

سعید دقیقی سرمربی خیبر خرم آباد درباره بازی امروز 
چیزی  هر  از  »قبل  می گوید:  هوادار  مقابل  تیمش 
باشند  ما  کنار  می کنم  دعوت  هواداران  و  مردم  از 
با  و  باشیم  نیم فصل دوم داشته  تازه در  تا شروعی 
حمایت طرفداران همگی حال خوشی را بعد از بازی 
داشته باشیم. قطعاً تیم هوادار در این تعطیلات سعی 
کرده خودش را تقویت کند. آنها هم به دنبال بازگشت 
به جدول هستند. این بازی یک رقابت بین تیم های 
پایین جدول است که فکر می کنم ارزش آن بیشتر از 
سه امتیاز باشد. باید تمام تمرکزمان را به کار بگیریم 
ج شویم. به هیچ وجه  از زمین خار که با سه امتیاز 
حریف را دست کم نمی گیریم. آنها بازیکنان خوبی در 
نقل وانتقالات نیم فصل جذب کرده اند. قطعاً روانخواه 
به عنوان مربی جوان و بادانش به دنبال بازگرداندن 
تیمش به جدول است. به همین دلیل بازی سختی 
در پیش خواهیم داشت و فکر می کنم اولین فینال ما 
در نیم فصل دوم همین بازی امروز خواهد بود.« او از 
فعالیت باشگاهش در نقل وانتقالات نیم فصل رضایت 
دارد: »نسبت به شرایط تیم چند بازیکن جذب کردیم. 
دنبال این بودیم که تیم را بیشتر تقویت کنیم ولی در 
بازار نقل وانتقالات نیم فصل محدودیت وجود دارد. 
همچنان در این باره پیگیر هستیم و قطعاً در یکی دو 

پست باید تیم را تقویت کنیم.«

ع سرمربی تیم فوتبال ملوان بندرانزلی درباره  مازیار زار
شرایط تیمش در آستانه بازی با گل گهر سیرجان می گوید: 
»مسابقات با یک وقفه مواجه شد که ما خیلی به آن نیاز 
داشتیم. اردوی خیلی خوبی در دبی برگزار کردیم. جا 
دارد از مجموعه باشگاه که این اردو را ترتیب دادند تشکر 
کنم. بازی امروز برای هر دو تیم شرایط سختی دارد و 
امیدوارم هر تیمی که لایق پیروزی در آن است، سه امتیاز 
را بگیرد. ما اردوی خوبی در دبی داشتیم. با این حال 
سعید کریمی را در اختیار نداریم ولی نکته این است که 
مریض زیاد داریم. اوضاع اصلاً خوب نیست و من تا به 
حال چنین شرایطی ندیده بودم. حتی از سازمان لیگ 
درخواست تعویق بازی را داشتیم. می دانم چنین اتفاقی 
رخ نمی دهد ولی واقعیت این است که به محض ورود به 
سیرجان بازیکنان زیادی از ما درگیر ویروس شدند. با 
این اوصاف نمی دانم امروز چه خواهد شد ولی اوضاع از 
ع با اشاره  این جهت اصلاً در اردوی ما خوب نیست.« زار
به جدایی تعدادی از بازیکنانش این طور می گوید: »به 
هرحال از این اتفاقات در فوتبال رقم می خورد. جا دارد از 
سجاد، حسین و سهیل خسروی تشکر کنم که در ملوان 
زحمت کشیدند و جدا شدند. در یکسری پست ها نیاز به 
ترمیم داریم و منتظریم در ۱۰ روز زمان باقیمانده این اتفاق 
بیفتد. با توجه به لیستی که مدنظرمان است باشگاه در 

حال پیگیری است تا ببینیم چه اتفاقی خواهد افتاد.«

امیـــد روانخـــواه ســـرمربی هـــوادار دربـــاره بـــازی امـــروز 
تیمـــش مقابـــل خیبـــر در خرم آبـــاد می گوید: »هـــر بازی 
شـــرایط خـــودش را دارد. بـــا بازیکنان صحبـــت کردیم و 
گفتیـــم تیم خیبـــر چه حمایتی از ســـوی هواداران شـــان 
دارند. واقعاً یکـــی از تأثیرگذارترین هـــواداران را دارند. با 
کاری کـــه در این هفته داریم احســـاس می کنم از ســـوت 
شـــروع بـــازی، بازیکنانـــم متمرکـــز هســـتند و شـــاید جو 
ورزشـــگاه کمک کند که بازی بهتری داشـــته باشـــیم. این 
حمایتی کـــه خیبر دارد را مـــا در شـــرایط میزبانی نداریم 
امـــا بـــار کمتری هـــم روی دوش مـــان اســـت و می توانیم 
عملکرد بهتری داشـــته باشـــیم.« او امید زیـــادی به بقای 
تیمش در لیگ برتر دارد: »وقتـــی صحبت از فعالیت و یار 
گرفتن می شـــود یعنی امیدی وجود داشـــته که این طوری 
فعالیـــت می کنیـــم. جایـــگاه دو تیم در جـــدول اهمیت 
بـــازی فـــردا را نشـــان می دهـــد. مـــا هـــم بـــا انگیزه های 
خـــاص خودمان بـــرای این بـــازی آمده ایم. اگـــر بازیکنان 
کیفیت شـــان در تمریـــن را در بازی نشـــان دهند خیلی از 
مشکلات مان حل می شـــود. فوتبال حواشـــی ای دارد که 
کار را بـــرای بازیکنان ســـخت می کند. ما ســـعی کردیم بار 
را از روی دوش بازیکنان برداریم و فقط تمرکزشـــان روی 
مســـائل فنی باشـــد. امیدوارم آخر بازی امـــروز موفقیت 
برای ما باشـــد. نیم فصـــل دوم به بردهـــای قابل توجهی 

نیـــاز داریم و بایـــد ۴برابـــر نیم فصل اول بـــرد بیاوریم.«

دقیقی:

به هیچ وجه هوادار را دست کم نمی گیریم
روانخواه:

جو ورزشگاه خیبر به ما کمک می کند
ع: زار

مریض زیاد داریم، بازی را جابه جا کنید


